
Zápisnica  

zo zasadnutia Komisie športu, školstva, mládeže a kultúry pri Obecnom zastupiteľstve Obce Trnovec 
nad Váhom, konaného dňa 7. decembra 2022 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program:  
 

1. Otvorenie 
2. Programový rozpočet obce Trnovec nad Váhom na rok 2023 – návrh 
3. VZN o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach v 

zriaďovateľskej  pôsobnosti Obce Trnovec nad Váhom a určenie miesta a času zápisu deti na 
plnenie povinnej školskej dochádzky  v základnej škole – návrh 

4. Správa o  výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach za školský rok 
2021/2022 

5. Žiadosť o poskytnutie dotácie – DHZ 
6. Diskusia 
7. Záver 

 
K bodu 1 
 
Zasadnutie komisie otvorila a viedla predsedníčka komisie Katarína Tusková, ktorá privítala všetkých 
prítomných členov komisie, ako aj starostu obce Mgr. Berecza a prednostku obecného úradu Mgr. 
Vargovú. 

 
K bodu 2 
 
Dôvodovú správu k návrhu programového rozpočtu predniesla Mgr. Vargová, uviedla, že všetkým bol 
materiál doručený, rozpočet bude obecné zastupiteľstvo schvaľovať len na kategórie, nie na položky, 
aby sa pri prekročení niektorej položky nemusela robiť zmena rozpočtu, ak sa neprekročí kategória. 
Povedala, že obec má príjmy z podielových daní a daní z nehnuteľností, výška dane z príjmov je 
započítaná na základe údajov Rady pre rozpočtovú zodpovednosť, ale medzitým vláda schválila aj 
daňový bonus, preto pravdepodobne v marci bude potrebné sa rozpočtom zaoberať a zvážiť 
prípadné zmeny. Daň z nehnuteľností je predvídateľná položka, obecný úrad vypracoval nový návrh 
VZN, v ktorom sa daň paušálne zvýši o 30% na pozemky aj stavby, na stavby na bývanie až o 150%, 
lebo zákon ukladá obciam povinnosť nemať rozdiel medzi najnižšou a najvyššou sadzbou dane väčší 
než desaťnásobok. Zvýši sa aj cena lístkov TKO, ostatné príjmy sa stanovili na základe dát 
z aktuálneho roka, ale počíta sa s vyšším normatívom na školstvo. Normatív nie je zatiaľ zverejnený, 
škola žiadala na prenesený výkon 630 tisíc Eur, dnes sa nedá povedať, či je číslo reálne alebo bude 
potrebná úprava. Iné príjmy, to je rozšírenie kapacít materskej školy, suma vychádza z uzavretej 
zmluvy, 160 tisíc je zapojenie rezervného fondu na vykrytie kapitálových výdavkov. 
 
Pokiaľ ide o výdavky, pri obecnom úrade sa kalkulovalo so zvýšením miezd, sú to aj náklady na 
zabezpečenie stravných lístkov, školenia, plat starostu, zástupcu starostu, odmeny poslancov a členov 
komisií. Započítané sú náklady na referendum, na energie, servis, palivá, ráta sa so zvýšením zo 7500 
Eur v tomto roku na 23 tisíc len za toto jedno stredisko. Špeciálne služby, to sú geodetické služby, 
telekomunikačné služby, projekty a pod. Úvery sú v rovnakej výške, ale zmenila sa ekonomická 
klasifikácia, obecný úrad na to musel reagovať a presunúť túto položku na novú klasifikáciu. 
Rozvojové projekty, to je rekonštrukcia materskej školy a tlakovej stanice. Zvýšila sa položka na 
stavebný úrad, pri obecnej polícii je znížený stav pracovníkov na troch, a tento počet sa meniť 
neplánuje, preto je objem prostriedkov na mzdy nižší. Započítaná je aj rekonštrukcia kamerového 
systému, pri verejnom osvetlení kalkulujeme so zvýšenými nákladmi za elektrinu. Pri DHZ rátame 
s rovnakou sumou ako v tomto roku, pri ZOS budú výdavky znížené, lebo obec urobila opatrenia, aby 
sa ušetrilo na pracovnej sile, je tam však zvýšená cena energií. Znížila sa opatrovateľská služba, lebo 
tam je nízky záujem, počíta sa s dvoma zamestnankyňami, a obec je zapojená do projektu, z ktorého 
sa financuje časť výdavkov. Klub dôchodcov, to je réžia a 30 tisíc na opravu strechy. Pri vzdelávaní je 



rozpočtovaná suma 630 tisíc na prenesený výkon a 300 tisíc na originálne, po prepočte táto suma 
pokrýva aj údržbu a správu objektov. Odpadové hospodárstvo, tam sa počíta so zvyšovaním cien, ale 
nárast nebude až taký drastický, lebo odpadla mechanicko-biologická úprava, teda náklady nebudú 
až také vysoké. Odpadové vody, to je kanalizácia, výdavky sa zredukovali, vysoké sú náklady na 
náhradné diely a čerpadlá. Zberný dvor tvoria výdavky na zamestnanca a pri kapitálových je to 150 
tisíc na rekonštrukciu budovy, v ktorej budú mať zázemie pracovníci technického úseku a verejnej 
zelene, aby sa ušetrilo, nebude sa stavať nová budova, ale oplášti sa jestvujúca. Aj pri technickom 
úseku sumu tvoria náklady na zamestnancov, rovnako aj pri verejnej zeleni, očakáva sa zvýšenie 
miezd, ale plánuje sa zredukovať počty zamestnancov, aby sa ušetrilo. Pri položke miestne 
komunikácie ide o prostriedky na nákup dlažby a kameniva, aby sa pokračovalo v rekonštrukcii 
chodníkov, urnová stena je 20 tisíc Eur, v rovnakej výške zostáva rozhlas a noviny, kultúra, to je jeden 
zamestnanec, ale zvýšila sa cena plynu a miestne kultúrne stredisko už niekoľko mesiacov využíva 
materská škola a ešte ho aj využívať bude, takže s týmito nákladmi treba počítať. Činnosť v kultúre je 
25 tisíc, minulý rok to bolo 22 tisíc, ale sumu sme prekročili. Počíta sa s rekonštrukciou kultúrneho 
domu, realizovať by sa mala fotovoltaika, rekonštrukcia kúrenia, ak dostane obec dotáciu, ďalšie 
práce by sa robili z vlastných zdrojov. Komunitné centrum, to je len nákup materiálu, dotácie 
z rozpočtu obce sa môžu poskytnúť do sumy 20 tisíc Eur, na finančnej komisii bolo dohodnuté, že 
konečná suma bude stanovená v januári alebo vo februári, podľa toho, ako bude situácia vyzerať. 
Športový areál, aj tam je jedna zamestnankyňa, energie sa pomerne radikálne zvýšili aj pri nájomných 
bytoch, tam sa počíta aj s rekonštrukciou kotolne, ide už o tretiu bytovku č. 995. Prednostka 
zakončila prezentáciu s tým, že rozpočet bude určite potrebné začiatkom roka aktualizovať a otvorila 
diskusiu. Ing. Ábrahámová sa spýtala, ako budú nájomníci v bytových domoch platiť vysoké poplatky 
za energie, prednostka povedala, že nevie, ako sa vysporiada obecný úrad s tým, že niekto má príjem 
trojnásobku životného minima a platí ako právnická osoba, momentálne je v parlamente novela 
zákona o energetike, tá navrhuje, aby aj bytové domy vo vlastníctve samospráv sa zaradili medzi tie, 
kde sa cena reguluje. Zatiaľ to však neplatí, preto nájomníci platia toľko, ako obec. Sama nevie, ako 
dokážu zaplatiť 400 Eur mesačne. Týka sa to 24-bytovky, ostatní nájomníci majú uzavreté priame 
zmluvy s dodávateľmi energií. Pokiaľ aj parlament zákon schváli, bude zmena platiť až dňom 
zverejnenia v zbierke zákonov. Ing. Ábrahámová sa spýtala, či by sa v takom prípade tieto prostriedky 
z rozpočtu uvoľnili. K. Tusková povedala, že komisiu zaujíma to, koľko dostane na kultúrnu činnosť, 
aby sa vypracoval plán práce. Mgr. Vargová uviedla, že keď obec dostane nižšiu daň z príjmov, budú 
sa musieť škrtať položky, bez ktorých sa dá prežiť. Teraz je návrh takýto, v marci, apríli sa uvidí. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh rozpočtu 
 
K bodu 3 
 
Slova sa ujala opäť Mgr. Vargová, informovala, že zmeny v tomto návrhu sú minimálne, ale 
v uplynulom volebnom období bola požiadavka, aby sa nerobili k VZN dodatky, ale zmenilo sa celé 
VZN. Tento návrh rieši zmenu finančných pásiem pre školské stravovanie, mení sa cena stravného na 
základe návrhu ZŚ s MŠ. Rozhodli sa pre druhé pásmo, v materskej škole bude cena 1,90 Eur na deň, 
pre dospelých stravníkov 2,20 Eur na deň. Pri prvom stupni sa cena stanovuje na 1,50 Eur/deň, pri 
druhom stupni 1,70 eur/deň, zamestnanci tak ako v materskej škole 2,20 Eur/deň. Uvidí sa, aká bude 
inflácia, či sa do týchto súm zmestíme, či sa situácia zlepší. Nemáme veľa možnosti, tieto ceny nie sú 
vysoké a možno nevykryjú ani náklady na nákup potravín. Ostatné položky sa zatiaľ meniť nebudú. 
Ing. Ábrahámová povedala, že v materskej škole sa bude mesačne platiť na jedno dieťa 55 Eur, K. 
Tusková argumentovala, že iné škôlky majú vyššie poplatky, Mgr. Vargová povedala, že inflácia je 
vysoká, hoci už teraz sa za obedy platí dosť. PaedDr. Székházi Hlavatá pripomenula, že treba kvitovať, 
že sa jedná o teplú stravu. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh VZN o výške príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a školských zariadeniach 
 
K bodu 4 

 



Predsedníčka komisie pristúpila k ďalšiemu bodu, povedala, že správy boli súčasťou materiálu, všetci 
si ich určite pozreli, rada zodpovie prípadné otázky. Doplnila ešte, že obe správy boli prerokované 
a schválené aj radou školy. I. Mesárošová upozornila, že správa by mala obsahovať počet zasadnutí 
rady školy a dátumy týchto zasadnutí, ako aj informáciu o prijatých uzneseniach. Potom sa spýtala, 
koľko detí navštevovalo v uplynulom školskom roku materskú školu, lebo jeden údaj hovorí o 71 
deťoch a druhý o 69. K. Tusková povedala, že materská škola požiadala Regionálny úrad verejného 
zdravotníctva o výnimku, ktorá platila v uvedenom školskom roku, najskôr navštevovalo MŠ 71 detí, 
potom dve z nich odišli, takže stav bol 69. 
 
Stanovisko – komisia odporúča schváliť správy o výchovnovzdelávacej činnosti v ZŠ s MŠ 
 
K bodu 5 
 
Slovo odovzdala predsedníčka komisie starostovi obce, povedal, že je zrejme zaujatý, ale hoci by mal 
za hasičov orodovať, aby bola žiadosť schválená, nebude. Ide o žiadosť o dotáciu na nákup časomiery, 
ktorá sa používa pri útoku prúdom, je to elektronická časomiera, ktorá zaznamenáva čas a v okrese ju 
majú len vo Vlčanoch, ale je už pokazená. Hasiči by chceli organizovať turnaj o pohár starostu, preto 
by chceli časomieru kúpiť. K. Tusková povedala, že určite by ju využili na množstvo podujatí, ale 
v tejto situácii neodporúča žiadosť schváliť. Mgr. Berecz povedal, že s jej názorom súhlasí, nákup by 
bol zbytočným luxusom. M. Hajdú sa priklonil k názoru starostu. Mgr. Vargová pripomenula, že hasiči 
budú potrebovať zariadenie do zbrojnice, je akútnejšie kúpiť to ako časomieru. D. Marček navrhol, 
aby sa zaregistrovali a žiadali o 2% z daní, starosta mu povedal, že nemajú IČO. V. Horváthová 
navrhla, aby oslovili miestnych podnikateľov, možno pomôžu. D. Marček povedal, že nemal by 
námietky, keby doba nebola taká ťažká, K. Tusková pripomenula, že problém bude aj s ostatnými 
žiadosťami o dotácie. 
 
Stanovisko – členovia komisie neodporúčajú schváliť žiadosť 

K bodu 6 
 
Diskusiu otvorila predsedníčka komisie, povedala, že pripravila plán práce na rok 2023, podujatia 
budú rovnaké ako v predchádzajúcich rokoch, teraz najbližšie nás čakajú vianočné trhy. Žiaci a deti 
vystúpia o 14.00 h. a ozvučovať nemôže M. Hajdú, preto členovia komisie navrhli osloviť Samuela 
Klihu. Poverili kultúrnu referentku, aby ho oslovila, a pripomenula aj ďalším záujemcom, aby poslali 
záväzné prihlášky. Ing. Ábrahámová dala návrh vyrobiť postavičky ako v rozprávkovom lese, 
a postupne každý rok dopĺňať nové. Navrhla aj urobiť karnevalový sprievod a zorganizovať pálenie 
a topenie Moreny, starosta navrhol osloviť folklórny súbor, ktorý by to urobil. K. Tusková navrhla pri 
tej príležitosti uvariť pri rybníku Amerika guláš. Ing. Ábrahámová ďalej navrhla urobiť tvorivé dielne 
v spolupráci s Klubom JDS, už dlho sa o tom dohadujeme, ale kvôli pandémii sa nemohli uskutočniť. 
Navrhla urobiť tematické popoludnie na túto tému, zakončené rozprávkou, dá sa to urobiť v lete, keď 
vzhľadom na ceny energií sa nemusí kúriť. V. Horváthová navrhla robiť práce v závislosti od veku detí, 
aby neprišlo k úrazu pri pletení či háčkovaní. Navrhla urobiť podujatie cez prázdniny, mohli by prísť 
na strelnicu, zahrať sa aj vyskúšať si ručné práce a navaril by sa aj guláš. K. Tusková informovala, že FK 
Dynamo bude robiť až dva turnusy letného tábora, Ing. Ábrahámová konštatovala, že doba bude 
ťažká a ľudia nebudú chodiť na dovolenky, D. Marček chválil spoluprácu so školou, na futbalový 
krúžok sa prihlásilo 40 detí, bol by rád, keby sa v tomto duchu aj pokračovalo. Ing. Ábrahámová sa 
spýtala, či budú do ZOS distribuované aj tento rok balíčky k Vianociam. 
 
Týmto príspevkom sa program zasadnutia vyčerpal. Ani jeden z prítomných nemal ďalší diskusný 
príspevok a návrhy či pripomienky, predsedajúci preto poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie 
ukončil. 
 
Zapísala: I. Mesárošová 

                                                                                     Katarína Tusková 
                                                                          predsedníčka komisie športu, školstva, 
                                                                                        mládeže a kultúry 


